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Hrvatski orijentacijski savez 

11. sjednica Izvršnog odbora 
  

ZZ  AA  PP  II  SS  NN  II  KK  
 

Sjednica je održana 20. studenog 2007. godine, na adresi Ribnjak 2 u Zagrebu 
s početkom rada u 17:40 sati.  
 
Prisutni članovi Izvršnog odbora: 

1. Karlo Gobec, predsjednik Saveza; 
2. Ivica Urbanc,  dopredsjednik Saveza; 
3. Darko Duhović, član Izvršnog odbora Saveza; 
4. Damir Gobec, član Izvršnog odbora Saveza; 
5. Nenad Lovrec, član Izvršnog odbora Saveza; 
6. Tihomir Salopek, član Izvršnog odbora Saveza;  
7. Damir Jasprica, član Izvršnog odbora Saveza; 

 
Opravdano odsutni članovi Izvršnoh odbora: 

1. Damir Miljković, član Izvršnog odbora Saveza;  
2. Željko Oršolić, član Izvršnog odbora Saveza; 

 
Ukupno 7 od 9 članova Izvršnog odbora prisutno je na sjednici te se konstatira 
kvorum za rad. 
 
Predložen je slijedeći dnevni red: 
 
1. Usvajanje dnevnog reda, 
2. Usvajanje Zapisnika sa 10. sjednice IO od 18. listopada 2007. godine, 
3. Verifikacija rezultata Kupova Hrvatske u orijentacijskom športu, 
4. Odabir laureata za godišnja priznanja Saveza, 

4.1. Proglašenje najuspješnijih kadeta i juniora za 2007. godinu, 
4.2. Proglašenje najbolje organiziranih natjecanja u sezoni 2007. 

godine, 
4.3. Dodjela godišnje nagrade za razvoj orijentacijskog športa,  

5. Priprema izborne skupštine, 
5.4. Poslovnik za rad Izborne skupštine, 
5.5. Kandidature, 

6. Definiranje nacrta kalendara natjecanja za sezonu 2008., 
7. Prijem u članstvo HOO-a i IOF-a, 
8. Pisma članova POK „Sljeme“ iz Zagreb, 
9. Očitovanje klubova o točci 1. Statuta HOS, 
10. Razno. 
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1. Usvajanje dnevnog reda 

 
Dnevni red usvaja se jednoglasno. 

 

2. Usvajanje Zapisnika sa 10. sjednice IO od 18. listopada 2007. godine 

 
Zapisnik sa 10. sjednice sa svim zaključcima usvaja se jednoglasno. 

 
3. Verifikacija rezultata Kupova Hrvatske u orijentacijskom športu 

 
Pod ovom točkom dnevnog reda prezentirani su rezultati Kupova Hrvatske u 
svim granama orijentacijskog športa.  
 
Navedeno je i da je uklonjena matematička pogreška kod računanja 
rezultata Kupa Hrvatske i Sprint Kupa  Hrvatske u orijentacijskom trčanju. 
Rezultate su obradili Urbanc/Štanfel. 
 
Rezultate Kupa Hrvatske u preciznoj orijentaciji obradio je i dostavio 
povjerenik za preciznu orijentaciju Zdenko Horjan, dok su rezultate za MTBO 
obradili i dostavili Gobec/Stančić-Vidrač. 
 
Također, diskutirano je i o plaćanju natjecateljske registracije te je navedeno 
da svi klubovi istu nisu podmirili. 
 
ZAKLJUČAK: 
Jednoglasno se prihvaćaju rezultati Kupova Hrvatske u orijentacijskom športu. 
 
Klubovi koji nisu podmirili natjecateljsku članarinu dužni su istu podmiriti u 
najkraćem roku, zaključno sa 30.11.2007. godine ili neće ostvariti pravo na 
plasman. 

 
4. Odabir laureata za godišnja priznanja Saveza 

 
4.1. Proglašenje najuspješnijih kadeta i juniora za 2007. godinu 

 
Za najbolju kadetkinju je na temelju prijedloga Izbornika juniorske 
reprezentacije Tomislava Varnica izabrana Iva Štambuk iz POK „Maksimir“. 
Pri izboru najboljeg kadeta vodila se diskusija o Mariju Štambuk, Tonu Nikola, 
Ivoru Mikulčić i Matiji Razum. Nakon diskusije za najboljeg kadeta izabran je 
Matija Razum, član HPD „Japetića“.  
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Odlučeno je da će priznanje za najveći napredak kod kadetkinja dobiti  
Mihaela Kočila iz OK „Međimurje“. 

 

Za najbolju juniorku izabrana je Nikolina Stepan iz POK „Torpedo“, a za 
najboljeg juniora Matjaž Štanfel iz OK „Ris“. 

 

Priznanje za najveći napredak kod juniora dodjeljuje se Andreju Šubat iz        
OK „RIS“ Delnice. 

 
4.2. Proglašenje najbolje organiziranih natjecanja u sezoni 2007. godine 
 

Za uspješnu organizaciju natjecanja savezne plakete se dodjeljuju: 
 
Zlatna plaketa – OK „Međimurje“ Selnica  
(organizacija 1. Orienteering triangle, 26. i 27.05.2007. godine), 
 
Srebrna plaketa – OK „Vihor“ Zagreb 
(organizacija 9. Zagreb OPEN, 21.10.2007. godine), 
 
Brončana plaketa – OK „Ris“ Delnice 
(organizacija 9. Otvorenog prvenstva Gorskog kotara, 01. i 02.09. 2007. 
godine). 
 

4.3. Dodjela godišnje nagrade za razvoj orijentacijskog športa  
 

Dopredsjednik HOS-a Ivica Urbanc iznio je prijedlog da se godišnja nagrada 
za razvoj orijentacijskog športa dodjeli Hrvatskom planinarskom savezu za 50 
godina rada na razvoju orijentacijskog sporta.  
 
Prijedlog se prihvatio većinom glasova uz jedan suzdržani glas (Karlo Gobec). 
 
ZAKLJUČAK: 
Sačiniti odluku o dodjeli priznanja i nagrada Saveza koja će biti sastavni dio 
ovog zapisnika. 

 

5. Priprema izborne skupštine 

5.1. Poslovnik za rad Izborne skupštine 
 

Prijedlog poslovnika izradio je Darko Duhović sa idejom da Poslovnik bude 
trajni dokument kako i nalaže Statut HOS-a. Kao izvor je poslužio Poslovnik 
HOO-a te poslovnici sa ranije održanih skupština saveza. Poslovnik je usklađen 
sa Statutom HOS-a.  
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ZAKLJUČAK: 
Jednoglasno se prihvaća prijedlog Poslovnika, koji će biti sastavni dio radnog 
materijala za Skupštinu Saveza. 
 
Pod ovom točkom dnevnog reda raspravljana su i tehnička pitanja oko 
održavanja sjednice skupštine gdje je Darko Duhović upozorio na moguće 
scenarije kod glasanja. 
 

5.2. Kandidature 
 
Kandidature za izbor u tijela upravljanja saveza su dostavljene od OK „Lokve“ 
Homer, OK „Maksimir“ Zagreb, OK „Vihor“ Zagreb, OK „Ris“ Delnice, OK 
„Međimurje“ Selnica, OK „Japetić“ Samobor i OK „Kapela“ Zagreb, dok su OK 
„Bjelovar“ Bjelovar i OK „Torpedo“ Rijeka odustali od kandidature za tijela 
Saveza (Popis u prilogu). 
 
Izvršni odbor upućuje sugestiju članovima Skupštine da u tijela upravljanja 
saveza izaberu osobe koje su od početka podupirali rad HOS-a. 
  
Izvršni odbor jednoglasno podržava kandidaturu Karla Gobec za predsjednika 
Saveza i Ivice Urbanc za dopredsjednika Saveza. 
 
Pod ovom točkom dnevnog reda nazočni Povjerenik za natjecanja Tihomir 
Salopek te Direktor reprezentacija Damir Gobec stavili su svoje mandate na 
raspolaganje Izvršnom odboru koji ih je izabrao. Izvršni odbor je primio na 
znanje njihovu odluku, te će odluku prepustiti novom sazivu Izvršnog odbora. 
 
U cilju konstruktivnog rada na Skupštini, IO HOS-a predlaže: 
 

• shodno zaključku sa sastanka predstavnika HOS-a i HPS-a u Hrvatskom 
olimpijskom odboru od 19. studenog 2007. godine, prihvaćeno je da se 
usvoji prijedlog HPS-a i HOO za uvrštavanje Izvorišnih osnova u tekst 
Statuta HOS-a. 

 

AMANDMAN GLASI: 
IZVORIŠNE OSNOVE 

          Orijentacijski šport nakon više od 50 godina djelovanja i razvijanja      
          unutar Hrvatskog planinarskog Saveza svoj daljnji razvoj ostvarivati će  
          kroz samostalno djelovanje Hrvatskog orijentacijskog saveza. 
 

• predlaže Skupštini saveza da pravo zastupanja Saveza u Skupštini HOO 
povjeri Predsjedniku Saveza kao članu i dopredsjedniku kao zamjeniku 
člana Skupštine HOO . 
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• predlaže Skupštini saveza da godišnja članarina bude 1 200, 00 kuna 

godišnje, koje se trebaju uplatiti zaključno sa  01.03.2007. godine na 
poslovni račun Saveza. 

 
• predlaže Skupštini saveza da mandat za izradu plana rada i 

financijskog plana Saveza povjeri novoizabranom predsjedniku i 
Izvršnom odboru. Smatramo da tek nakon konkretnih saznanja o 
odobrenim financijskim sredstvima po Programima možemo odgovorno 
razgovarat o planiranju upotrebe istih. Predsjednik Saveza dužan je 
pismeno izvijestiti članove Skupštine o konačnom prijedlogu financijskog 
plana i plana rada Saveza. 

 

6. Definiranje nacrta kalendara natjecanja za sezonu 2008. 

 
Stigle su tri kandidature za WRE utrku.  
 
Prihvaća se kandidatura OK „Vihora“ iz Zagreba koji će utrku organizirati       
12. travnja 2008. godine u sklopu „31. Ačkovog kupa“, te kandidatura OK 
„Risa“ iz Delnica koji će organizirati utrku 04. srpanja 2008. godine u sklopu 
„Craotia Opena“.  
 
Povjerenik za natjecanja Tihomir Salopek iznosi da je POK „Maksimir“ 
kandidirao svoju trku „Plitvice 2008“ za WRE direktno IOF-u ne poštujući 
uobičajenu proceduru. Član IO Darko Duhović iznosi da je nekoliko puta 
kontaktirao sa predsjednikom OK „Maksimir“ Radovanom Čepelak i upozorio 
ga da natjecanje treba kandidirati HOS, a ne da klub svoj prijedlog šalje 
direktno na IOF. Komunikacija sa IOF-om je u nadležnosti nacionalnog Saveza 
(HOS-a). 

 

ZAKLJUČAK: 
Od POK „Maksimira“ Zagreb se traži očitovanje i ispitivanje odgovornosti za 
osobu koja je izvršila prijavu utrke za WRE IOF-u bez znanja HOS-a. IO 
rezervirati će poziciju WRE trke za OK „Maksimir“ i neće kandidirati drugu trku, 
ali očekuje od OK „Maksimir“ da sankcionira unutar kluba ovakav postupak 
te da o tome izvijesti IO koji će nakon toga uputiti aplikacijski formular. 
 
Povjerenik za natjecanja u kontaktu je sa IOF-om te će sastaviti u suradnji sa 
klubovima organizatorima aplikacijske forme koje će potpisati Predsjednik 
saveza.  
 
Nakon ovoga diskutirano je o prijedlogu kalendara te je uočeno nekoliko 
preklapanja termina.  
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Povjerenik za natjecanja je ovlašten da u međusobnom razgovoru sa 
klubovima definira konačni prijedlog kalendara te da zatim izvijesti članove IO 
koji će isti prihvatiti elektroničkim putem. 
  
Prijedlog kalendara za 2008 godinu usvojen elektroničkim putem nalazi se u 
privitku ovog zapisnika, a biti će potvrđen na sljedećoj sjednici IO-a. 

 

7. Prijem u članstvo HOO i IOF-a 

 
Vijeće HOO-a je dana 29. listopada 2007. godine na svojoj 39. sjednici trebalo 
raspravljati o zamolbi za prijem HOS-a u članstvo HOO. Međutim, novim 
uplitanjem HPS-a točka je skinuta sa dnevnog reda prvenstveno zbog stalnih 
pismenih i usmenih pritužbi i zahtijeva HPS-a.  
 
Članovi Izvršnog odbora Darko Duhović i Damir Gobec bili su 07. studenog 
2007. godine na sastanku u HOO-u sa glavnim tajnikom g. Čop-om i 
pravnicom HOO-a g. Vrbek. Dobivene su po privi puta konkretne spoznaje što 
u stvari želi HPS, te su članovima Izvršnog odbora predočeni dopisi upućeni 
od strane HPS-a. Na sastanku su dobivene bitne spoznaje za IO.  
 
Jedna od spoznaja bila je da HOO podržava HOS u nastojanju da bude 
njihov član te da ne vidi pravne zapreke u tome. HOO ne želi da prilikom 
primanja u članstvo HOS-a na skupštini dođe do prijepora tom prijemu te 
sugerira razrješenje nesporazuma sa HPS-om. 
 
Druga od spoznaja bila je potvrda pravnog tumačenja po kojem HOS ne 
mora biti članom HOO-a da mu se prizna svojstvo nacionalnog saveza već je 
to svojstvo stekao registracijom u Uredu državne uprave.  
 
Kao zaključak ovom sastanku, pokrenuta je inicijativa (a kasnije je i 
dogovoren) zajednički sastanak na kome bi se trebali u HOO naći 
predstavnici HPS-a  i HOS-a. 
 
Isto tako, sa danom 09. studenog 2007. godine izvršena je uz potporu HOO-a  
promjena nositelja orijentacijskog športa u IOF-u te su mjerodavnosti na 
međunarodnoj razini prenesene na HOS. 
 
Sastanak sa predstavnicima HPS-a održao se u prostorijama HOO-a       
19. studenog 2007. godine. Ispred HPS-a sastanku su bili nazočni g. 
Novak – član IO HPS-a, g. Hapač – član IO HPS-a i g. Štambuk – pročelnik 
KO HPS-a. HOS su predstavljali Predsjednik saveza Karlo Gobec, 
dopredsjednik saveza Ivica Urbanc, te članovi Izvršnog odbora Damir 
Gobec i Darko Duhović. HOO je predstavljao g. Čop – glavni tajnik HOO, 
gđa Vrbek – voditeljica pravne službe HOO, g. Čurković – voditelj 
programa razvoja športa u HOO i gđa Jelinčić – pravna služba HOO.  
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Glavni tajnik HOO je još jednom pripomenuo da HPS ne može priječiti 
ulazak HOS-a u HOO, te ukoliko njihovi zahtjevi nisu opravdani HOO će 
primiti HOS u članstvo bez obzira na zahtjeve.  
 
Predstavnik HPS-a g. Novak iznio je zahtjev da se u Statut HOS-a ugradi 
činjenica da je orijentacijski šport djelovao unutar HPS-a. Ostalih zahtijeva 
koji su bili prezentirani ranijim dopisima HPS-a nije bilo. G. Vrbek je 
iznijela pravno tumačenje po kojem nema pravnih reperkusija za HOS 
ukoliko ovakvu odredbu ugradi u Izvorišne osnove Statuta. 
 
Shodno zaključku sa sastanka predstavnika HOS-a i HPS-a u Hrvatskom 
olimpijskom odboru od 19. studenog 2007. godine, prihvaćeno je da se 
usvoji na prijedlog HPS-a i HOO uvrštavanje „Izvorišnih osnova“ u tekst 
Statuta HOS-a. Zaključeno je da bi dva Saveza trebala potpisati povelju o 
sporazumnom razdruživanju kao dokaz sporazumnog rastanka. 
 

8. Pisma članova POK „Sljeme“ iz  Zagreb Izvršnom odboru 

 

Ivica Urbanc obavještava članove Izvršnog odbora da su Senka i Čedomil 
Gros dostavili dva pisma u kojem opisuju svoje djelovanje u orijentaciji i 
viđenje problematike orijentacijskog športa u Hrvatskoj. Iznose stav da je iznos 
članarine prevelik za male klubove, te sugeriraju da oni ne bi htjeli da HOS 
bude isključiv prema malim klubovima. 
 
POK „Sljeme“ nije ove sezone registrirao natjecatelje, niti su platili članarinu za 
ovu godinu. Komunikacija sa tim klubom je otežana, te HOS ima problema u 
vezi dostavljanja službene pošte. 
 
IO HOS uvažava stavove članova POK „Sljeme“ ali ukazuje da se treba 
pridržavati odluka Skupštine, i zakonskih regulativa. Konstruktivni prijedlozi 
vezani uz  način registracije članova Izvršni odbor će razmotriti u raspravama 
vezanih uz reorganizaciju sustava registracije natjecatelja HOS-a. 
 
ZAKLJUČAK: 
Članovi POK „Sljeme“ će i u buduće imati puno pravo sudjelovanja na 
orijentacijskim natjecanjima u organizaciji HOS-a, ali im natjecatelji neće biti 
registrirati za Kup natjecanja i prvenstva Hrvatske ukoliko ne izvrše registraciju i 
ne podmire svoje obaveze prema Savezu. 
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9. Očitovanje klubova o točci 1. Statuta HOS 

 
Nositelj aktivnosti izjašnjavanja klubova o točki 1. Statuta HOS upozorio je 
članove IO-a da se ova točka dnevnog reda mora još jednom prodiskutirati 
zbog novih spoznaja do kojih je IO došao.  
 
Također, upozorava da Ok „Lokve“, OK „Japetić“ i POK „Sljeme“ još uvijek 
nisu dostavili traženo očitovanje u propisanoj formi te su na taj način ignorirali 
odluke IO-a unatoč nekoliko upozorenja.  
 
U trenutku osnivanja HOS (ranije HSOT) je (registracijom u Uredu državne 
uprave) postao punopravan i samostalan nacionalni sportski savez. Neki 
klubovi su ignorirali ovu činjenicu te su provodili pojedine orijentacijske 
djelatnosti vaninstitucionalno ne poštujući Zakon o udrugama i Zakon o 
športu. Izjašnjavanjem o točki 1. statuta u kojem su navele da će priznati 
nadležnost HOS-a nad orijentacijskim športom u trenutku prijema u HOO neke 
udruge su se stavile iznad zakona.  
 
Ovakav stav dodatno je opteretio položaj HOS-a, otežalo rad saveza te 
usporilo ulazak u HOO.   
 
Darko Duhović je također naveo činjenicu da je zbog svog svoje zadaće koju 
je dobio kao koordinator ove aktivnosti od strane IO-a bio od strane g.  Tusića 
– predsjednika OK Lokve okarakteriziran kao lažac i prevarant te je priložio 
njegov e-mail koji je dobio sa službene e-mail adrese OK Lokve.  
 
ZAKLJUČAK: 
Prihvaća se i podržava prijedlog Darka Duhovića da se kompletan dopis sa 
popratnim spisima o ovom predmetu proslijedi Nadzornom odboru od kojeg 
se traži mišljenje i očitovanje.  

 

10. Razno 

 
Pod ovom točkom dnevnog reda Darko Duhović upozorio je na nekoliko 
otvorenih pitanja o kojima je ovaj saziv IO-a trebao raspraviti, a nameću se iz 
zapisnika prethodnih sjednica IO-a. Nakon toga doneseni su slijedeći 
zaključci: 
 

a) Udruge članovi još jednom se upozoravaju da dostave specifikaciju 
svojih troškova prema HOS-u i to za proteklu i tekuću godinu. Sve 
troškove članova tijela HOS-a, kontrolora i druga potraživanja će se 
evidentirati, a nadoknada će se izvršiti nakon donošenja Pravilnika o 
materijalnom i financijskom poslovanju Saveza. IO će nakon 
ustanovljavanja kriterija odlučiti o iznosu pojedine naknade. 
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b) Izvješće sa sastanka predstavnika HOO, HOS i HPS održanog 

19.11.2007., Prijedlog povelje (u prilogu) i Amandmana na Statut 
prihvaćaju se jednoglasno. 

 
c) Prema sadašnjem stanju svi klubovi osim POK Sljemena izvršili su 

financijsku obavezu plaćanja članarine Savezu. IO u skladu sa člankom 
26. statuta donosi odluku o ukupnom broju predstavnika koji čine sastav 
predstojeće izborne sjednice skupštine: Konstatira da 10 klubova i 
predsjednik Saveza imaju pravo glasa na temelju izvršenih obaveza. IO  
donosi odluku da je ukupan broj predstavnika članica Saveza 12, a 
pravo glasa ima 10. članica i predsjednik Saveza sukladno Statutu. 

 
d) IO ustraje na uplati natjecateljske registracije jer se klubovi koji su 

registraciju uplatili stavljaju u neravnopravan položaj. Upozoravaju se 
klubovi da se ista uplati prije proglašenja rezultata kupova.  

 
e) Kao sastavni dio Elaborata za prijem u članstvo HOO-a predani su i 

Programski zahtjevi za financijskim sredstvima. Na sastancima u HOO 
dobivene su spoznaje da će se iste moći realizirati u trenutku prijema u 
HOO te da se po tim kontima neće nitko drugi moći namiriti.  

 
f) IO HOS-a je prikupio sve potrebne informacije i saznanja koje su priječile 

njihov rad od strane pojedinaca i udruga te će o tome sastaviti posebni 
dokument. 

 
g) OK „Ris“ i OK „Bjelovar“ su jedini dostavili ispunjene obrasce za 

kategorizaciju sportaša. Savez je sve obrasce ovjerio i proslijedio HOO-u. 
Pozivaju se sve ostale članice da dostave svoje obrasce za 
kategorizaciju sportaša koji udovoljavaju kriterijima za kategorizaciju. 

 
h) Stranice Saveza na Internetu ugašene su bez odluke IO-a. 

  
i) U interesu razvoja novih disciplina priznat će se sva natjecanja u Pre-O i 

MTB-O koja nisu organizirana sukladno pravilima (promjena termina, 
kašnjenje poziva…). Upozoravaju se organizatori (POK „Maksimir“ i OK 
„Vihor“) da se u budućnosti neće tolerirati odstupanja od Pravilnika i 
rokova navedenih u njemu. 

 
j) OK „Maksimir“ se unatoč nekoliko zahtjeva IO-a za očitovanjem o 

nastupu na  europskom prvenstvu za mlađe junior i kadete, o istom nije 
očitovao. IO ustraje na traženju istog očitovanja koje je dostavio OK 
„Lokve“. 

 
k) HPD „Japetić“ nije dostavio izvješća sa natjecanja u obliku koji je od 

organizatora zahtijevao IO te se opetovano traži temeljito izvješće o 
problemima u organizaciji natjecanja. Bitno je radi budućih  
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l) organizatora u izvješću navesti uzroke nefunkcioniranja SI sustava te 

rješenje navedenog problema kako se isti ne bi ponavljao. 
 
 
Sjednica Izvršnog odbora HSOT-a završila je sa radom u 22:00 sati. 
 
U Zagrebu, 20.11.2007. godine. 
 

Hrvatski orijentacijski savez 
 
 

predsjednik 
Karlo Gobec 


